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Folketingets Finansudvalg 
Christiansborg 

11. december 2020 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 95 (L 1) af 25. november 

2020 stillet efter ønske fra Christian Rabjerg Madsen (S)  

Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, hvor stor en gennemsnitlig skattelettelse de henholdsvis 100 
og 1000 rigeste familier i Danmark ville få, hvis bo- og gaveafgiften for virksom-
hedsarvinger reduceres fra 15 til 5 pct.? 

Svar 

Der findes ikke registerdata om grundlaget for boafgiften, dvs. boers arvebehold-
ninger og formuer, ligesom der ikke er data for, hvem der faktisk arver efter de af-
døde. Det gælder såvel hele boafgiften som den del, der vedrører virksomheds-
overdragelser. Det er på denne baggrund ikke muligt at opgøre størrelsen af arve-
beholdningerne eller de fordelingsmæssige konsekvenser ved at reducere bo- og 
gaveafgiften for virksomhedsoverdragelse til nærtstående fra 15 til 5 pct.  

Skatteministeriet har i forbindelse med besvarelsen af SAU (alm. del) spørgsmål 
nr. 370 af 19. april 2018 på baggrund af formueoplysninger ultimo 2015 for af-
døde i 2016 udarbejdet et skøn for den gennemsnitlige boafgift fordelt på ind-
komstdeciler for hhv. afdøde og modtager.1 Opgørelsen indikerer, at ca. 1/3 af 
boafgiften betales af arvemodtagere i 10. decil. Opgørelsen vedrører hele boafgif-
ten og altså ikke blot boafgiften i forbindelse med virksomhedsoverdragelser.  

Det kan umiddelbart forventes, at boafgiften i forbindelse med relevante virksom-
hedsoverdragelser i mere udtalt grad er koncentreret øverst i indkomstfordelingen.  

  
Med venlig hilsen 

 
Morten Bødskov 
Finansminister 

 

1 https://www.ft.dk/samling/20171/almdel/sau/spm/370/svar/1498909/1913258/index.htm  
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